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با حضور رؤسای کمیسیونهای کشاورزی اتاقهای بازرگانی سراسر کشور؛

نشست مشترک کمیسیون کشاورزی اتاق ایران و تبریز برگزار شد

نشست مشترک کمیسیون کشاورزی اتاق ایران و تبریز، با حضور معاون برنامهریزی و اقتصادی وزارت جهاد کشاورزی،

نائب رئیس اتاق تبریز، رؤسای کمیسیونهای کشاورزی اتاقهای بازرگانی سراسر کشور و اساتید دانشگاهی در اتاق تبریز

برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی تبریز، اکبر فتحی؛ معاون برنامه ریزی و اقتصادی وزارت جهادکشاورزی در این نشست گفت: تحولات کشاورزی در سال جاری، قابل توجه

است و دستگاه های اجرایی با مستندسازی این پیشرفت ها کارنامه قابل قبولی را ارائه خواهند داد.

وی افزود: با روی کار آمدن وزیر جدید جهاد کشاورزی، مباحث مربوط به افزایش تولید و بهره وری، صدور مجوزها و ... در راستای افزایش تولید و تامین امنیت غذایی به طور

جدی پیگیری می شود.

معاون برنامه ریزی و اقتصادی وزیر جهادکشاورزی یکی از اقدامات اصلی صورت گرفته در این وزارتخانه را جلوگیری از صدور بخشنامه های جدید دانست.

قشر کشاورزی از جمله صادرکنندگان اصلی کشورند

محمدعلی رضایی، رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق ایران، در این نشست با تاکید بر حل چالش های این بخش گفت: خلق زنجیره ارزش راه حل برون رفت از مشکلاتمان است و

درصورتی که این زنجیره خلق نشود شاهد تداوم مشکلات خواهیم بود.

وی با اشاره به ظرفیت های دولتی در هر استان افزود: استانداردها در هر استان در جایگاه رئیس جمهور همان استان هستند و می توانند ضمن حمایت های مالی، انواع حمایت

های معنوی را از بخش کشاورزی داشته باشند.

رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق ایران ضمن تشریح مشکلات بخش کشاورزی افزود: از سالیان گذشته ما با چالش های متعددی از جمله مشکلات قوانین خلق الساعه، رفع تعهدات

ارزی، مشکلات صادراتی و... مواجه هستیم.

رضایی خاطر نشان کرد: قشر کشاورزی از جمله صادرکنندگان اصلی کشور هستند که باعث ایجاد اشتغال زایی، ارزآوری و ایجاد ارزش افزوده در کشور می شوند.

لزوم تزریق سرمایه در گردش و ارائه تسهیلات از جانب دولت

بشیر جعفری؛ رئیس کمیسیون کشاورزی، آب و محیط زیست اتاق تبریز به تشریح چالش های بخش کشاورزی، اعم از مشکلات تعهدات ارزی، دستورالعمل های خلق الساعه،

مشکلات حوزه صادرات و بحث سموم کشاورزی پرداخت.

جعفری تاکید کرد: از مسئولان حاضر در جلسه انتظار داریم با اتحاد، همکاری و مشورت با یکدیگر بتوانیم جهت حل چالش های موجود گام های موثری برداریم.

احسان بیگی؛ رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق بیرجند با بیان ظرفیت های این استان به تحلیل محصولات استراتژیک استان پرداخت و گفت: هدف ما مشارکت حداکثری مردم در

استان از طریق ایجاد ارزش افزوده و ایجاد زنجیره محصولات استراتژیک است.

وی افزود: تزریق سرمایه در گردش و ارائه تسهیلات از جانب دولت می تواند در حل مشکلات این بخش موثر واقع شود.

بیگی تاکید کرد: توسعه بخش کشاورزی با حمایت دولت و تلاش بخش خصوصی میسر خواهد شد.

اخذ و رعایت استانداردهای سموم در بخش کشاورزی اجباری است

رمضانی؛ عضو هیئت علمی موسسه تحقیقات گیاه پزشکی کشور، در این نشست به تشریح برنامه هفتم توسعه پرداخت و اظهار کرد: طبق برنامه هفتم توسعه کشور، اخذ و رعایت

استانداردهای سموم در بخش کشاورزی اجباری است و این مسئولیت بخش خصوصی و تولید کنندگان را بیشتر خواهد کرد و موجب نظارت بیشتر در این زمینه خواهد شد.

وی تاکید کرد: سلامت محصولات کشاورزی، پیش شرط امنیت غذایی در تمام دنیا است، به همین جهت یکپارچه کردن زنجیره محصولات کشاورزی از موضوعات حائز اهمیت به

شمار می رود.

رمضانی خاطر نشان کرد: ما به دنبال استفاده از تجربیات مشابه بخش خصوصی و حل چالش های این زمینه هستیم.

ایجاد بستری برای کشت فراسرزمینی با کمک اتاق های بازرگانی

عزیزاله فتحی؛ رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق یاسوج، با ارائه آمار و ارقام وضعیت این استان گفت: استان ما ۲۵درصد منابع نفت و گاز و ... کشور را دارا است، اما با وجود این

منابع و مردم فعال و کوشا، وضعیت اقتصادی استان چندان مناسب نیست.

وی در تشریح وضعیت بخش خصوصی گفت: ما به عنوان بخش خصوصی، مانند برخی از مدیران دولتی محتاط نیستیم و در این شرایط تحریمی به دنبال پافشاری برای حل

مشکلات اقتصادی هستیم.

فتحی راه حل برون رفت از چالش های موجود را حل مشکل آمایش سرزمین و ایجاد بستری برای کشت فراسرزمینی با کمک اتاق های بازرگانی دانست و افزود: کشت

فراسرزمینی می تواند به صورت فصلی و اقلیمی نیز صورت بگیرد تا بیشترین سهم را از کشاورزی با کمترین آسیب داشته باشیم.

حسین مهدی زاده؛ رئیس کمیسون کشاورزی اتاق کاشان با اشاره به صحبت های وزیر اقتصاد گفت: وزیر اقتصاد وعده داده است که جلوی صادرات گرفته نخواهند شد و ما

امیدواریم این اتفاق رقم بخورد .

وی افزود: دولت جدید حتماً باید ترتیبی بدهد که مدیران جدید و دلسوزی پای کار بیایند و از تصمیمات خلق الساعه جلوگیری شود.

ناصر مرادی؛ رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق کرمانشاه در این نشست اظهار داشت: کشاورزان راه تولید خود را بلد هستند، اما تصمیمات بخش دولتی به آن ها آسیب می رسانند.

به نظر می رسد نمایندگان مجلس وظیفه خود را به خوبی انجام نمی دهند و در این روند تولیدکنندگان اولین ضربه را می خورند.

وی از جمله مشکلات این بخش را تصمیم گیری خلق الساعه و قیمت گذاری دستوری دانست که باعث نابودی بخش کشاورزی می شود.
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امیر میران آملی؛ رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق مازندران گفت: جمله «خواستن توانستن است» را می توان در استان آذربایجان شرقی به وضوح دید.

وی گفت: بخش کشاورزی مشکلات خاص خود را دارد، با این حال ما سرباز اقتصادی هستیم و به نوعی حکم مشاوران رایگان دولت را نیز بر عهده داریم.

وی با بیان اینکه در حال حاضر در عرضه مرغ در کشور مشکلی نداریم و با تکمیل ۳۵ درصد زنجیره تولید توانسته ایم، علاوه بر نیاز بازار داخل، صادرات نیز انجام دهیم، افزود:

متاسفانه از سوی وزارتخانه برای محدود کردن صادرات به ما فشار وارد می آورند که این امر به دلیل اطلاعات نادرستی است که به بدنه وزارتخانه داده شده و منجر به اتخاذ

تصمیمات نادرست می شود.

سیاب حسن پور؛ رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق گیلان گفت: تولیدکنندگان محصولات کشاورزی در صادرات محصولات خود در مرزهای خروجی با مشکل مواجه هستند و باید

فرآیند صادرات در کشور تسریع شود، تا شادابی محصولات کشاورزی را از دست ندهیم.

اشتری؛ مدیر کل محیط زیست استان آذربایجان شرقی بر لزوم توانمندسازی بخش کشاورزی از طریق ایجاد سردخانه های لازم، مدیریت عرضه کود و سم و ... تاکید کرد.

طاهر روحی؛ مدیر کل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری آذربایجان شرقی گفت: اگر بخواهیم از کشاورزی سنتی و معیشتی به سمت کشاورزی مدرن و صنعتی برویم، نیازمند

تامین مالی بخش کشاورزی علاوه بر بانک کشاورزی از سایر بانک ها هستیم.

کشاورزی، مردمی ترین بخش اقتصاد کشور

عیسی شاهی زارع؛ رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق اردبیل و نایب رئیس این اتاق گفت: بخش کشاورزی مردمی ترین بخش اقتصاد کشور است که با دارا بودن بیش از ۹۵

فعالیت های مربوط به بخش خصوص، به عنوان موتور محرکه سایر بخش ها عمل می کند.

وی گفت: تاثیر بخش کشاورزی در متغیرهای کلان اقتصادی مانند امنیت غذایی، اشتغال و... غبر قابل انکار است و با توجه به پیچیدگی ها و تنیدگی های این بخش، باید ضمن

پرهیز از نگاه تجردی، به صورت کلان به آن نگریسته شود.

شاهی زارع گفت: عرصه های تولید کشاورزی کشور و به طور خاص استان های اردبیل و آذربایجان شرقی جزو پاک ترین مناطق برای تولید محصولات کشاورزی بوده و نیازمند

توجهات و حمایت های ویژه هستند. مسیر برون رفت از مشکلات موجود باید ترسیم شود.

زیرساخت های کشاورزی کشور تخریب شده است

آقاخان بهزاد؛ مشاور عالی کمیسیون کشاورزی اتاق ایران گفت: متاسفانه زیرساخت های کشاورزی کشور تخریب شده است. کشور در تامین محصولات اساسی حدود ۶۷ درصد به

کشورهای دیگر وابسته است، در تولید روغن حدود ۹۷ درصد و در تامین کنجاله ۹۵ درصد و در سایر محصولات اساسی به غیر از گندم بالاتر از ۵۰ درصد واردات داریم.

وی با بیان این مطلب گفت: در کشور برنامه ای برای توسعه و بهتر شدن بخش کشاورزی نداریم، دولت باید با بررسی مشکلات موجود نسبت به حل این بخش اقدام کند.

بهزاد تصریح کرد: بهینه سازی مصرف آب، تجهیز سیستم های نوین آبیاری و حذف کشت محصولات آب بر در الگوی کشت از جمله راهکارهای موثر در بهبود شرایط بخش

کشاورزی است.

وی گفت: در چند سال اخیر ناترازی انرژی خسارت جبران ناپذیری به تولید محصولات کشاورزی وارد کرده است و در این مورد ایجاد و تولید برق از طریق پنل های خورشیدی

یارانه ای در اکثر نقاط کشاورزی ضروری است.

بهزاد یکی دیگر از راه های مهم برای تامین امنیت غذایی کشور را ورود به بحث کشت فراسرزمینی در کشورهای هدف دانست و افزود: وزارت جهاد کشاورزی باید در هر شرایطی

تولید غذای با کیفیت و سالم را در سرلوحه کارهای خود قرار دهد.

اکبر ابراهیم نژاد؛ رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق ایلام خواستار حل مسئله کارت های بازرگانی اجاره ای و یکبار مصرف و معافیت بخش کشاورزی از قانون برگشت ارز حاصل از

صادرات شد.

ایمان جمالی؛ رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق هرمزگان گفت: باید اولویت به بحث هوشمندسازی مزارع، باغات و نهادهای دام و طیور در بخش کشاورزی داده شود.

مهدی ترابی؛ مشاور کمیسیون کشاورزی اتاق هرمزگان نیز، بحث مشکل ثبت سفارش و عدم توفیق و اجرای درست در طرح تعادل بخشی آب های زیرزمینی کشور به علت عدم

هماهنگی دستگاه ها و سازمان های متولی را از چالش های این بخش دانست.

علی شریعتی مقدم؛ رئیس کمیسیون کسب و کارهای دانش بنیان و اقتصاد دیجیتال اتاق خراسان رضوی، پیشنهاد کرد: با استفاده از برنامه ملی مبتنی بر شرایط و دانش روز،

فرصت های تحول در قالب کشاورزی قراردادی بررسی شود.

وی بر لزوم جریان سازی، دانش، سرمایه بازار و بهره وری در قالب زنجیره های ارزش دارای اولویت و مزیت رقابتی و بهره گیری از کشاورزی هوشمند، دقیق سالم، ارگانیک و ...

تاکید کرد.

مجتبی غیابی؛ رئیس کارگروه کشت و تولید اتاق بازرگانی ایران گفت: باید بحث آمایش سرزمین را در نظر بگیریم، چرا که کشور ما با کمبود آب مواجه است، ولی همچنان اصرار بر

ایجاد گلخانه ها دارد.

وی گفت: بحث تعهدات ارزی عملاً تولیدکنندگان و صادرکنندگان واقعی ما را با مشکلات عدیده ای مواجه کرده و سبب پیدایش کارت های یکبار مصرف شده است.

بهروز ساری صراف؛ عضو هیئت علمی گروه آب و هواشناسی دانشگاه تبریز با تاکید بر لزوم اجرای ماده ۳۸ نظام مدیریت آب قانون برنامه هفتم توسعه کشور گفت: در این قانون

صراحتاً بیان شده است که وزارت اقتصاد و دارایی مکلف است سالانه نیم درصد از ارزش محصولات کشاورزی و غذایی پرآب بر صادراتیِ خلاف الگوی کشت را به عنوان عوارض

اخذ و درآمد حاصل از آن را برای اجرای طرح افزایش بهره وری آب از جمله تجهیز سیستم های هواشناسی کشور و اجرای پروژه های آبخیزداری در اختیار جهاد کشاورزی استان ها

قرار دهد.

محمد سعید احمدپناه؛ رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق سنندج گفت: بحث تطبیق آمار بالاخص در بخش کشاورزی و اهمیت آن در برنامه ریزی در سطوح کلان و منطقه ای بسیار

مهم است، چرا که آمار اشتباه، برنامه ریزی آینده را دچار مشکل و نهایتاً شکست خواهد کرد.

وی ادامه داد: لازمه بهبود بخش کشاورزی، توجه و اهمیت دادن به اخلاق در تولید محصولات، سلامت غذا و پذیرفتن کاستی های موجود در بخش کشاورزی است.

احمدپناه تاکید کرد: بحث نبود تسهیلات سرمایه ثابت و در گردش در بخش کشاورزی طی سه سال گذشته و تزریق منابع تسهیلاتی به صورت قطره چکانی، باعث تعطیل و نیمه

تعطیل شدن واحدهای تولیدی شده است و ما نیاز به تخصیص منابع مالی در بخش کشاورزی داریم.
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شهرام شفیعی؛ سرپرست جهاد کشاورزی استان آذربایجان شرقی گفت: بخش کشاورزی به دلیل ارتباط مستقیم با سفره های مردم از اهمیت بالایی برخوردار است.

محمد علایی نژاد؛ دبیر اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان محصولات کشاورزی استان البرز، بر لزوم رسیدگی به موضوع صدور مجوز وادرات کانتینرهای یخچالدار و صدور کارت

سوخت برای این کانتینرها تاکید کرد.

وی خواستار رفع تعلیق کارت های بازرگانی تجاری که به خاطر برگشت ارز حاصل از صادرات با مشکل مواجه شده اند، شد.

علایی نژاد با بیان اینکه واردات بذور سبزیجات و صیفی جات سالانه هزینه زیادی را به کشور تحمیل می کند، تاکید کرد: حمایت از تولید بذور در داخل کشور ضروری است.

گفتنی است، نشست روسای کمیسیون های کشاورزی اتاق های سراسر کشور طی دو روز به میزبانی اتاق تبریز برگزار شد.

2 صفحه 3 | ITShams.ir - قدرت گرفته از پرتال شمس


